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Rektors hjørne
Morsø Gymnasium hylder og understøtter menneske-

lig, social og kulturel mangfoldighed, og vores kultur er 

i mange henseender præget af dette. 

I elever rummer en mangfoldighed af elevtyper, - fra 

målrettede unge, som præcist ved hvad de skal bru-

ge deres studentereksamen til, til unge, som er mere 

i vildrede med, hvad fremtiden skal bringe. I er bredt 

sammensat, med unge fra forskellige sociale, etniske, 

religiøse og sociale baggrunde. Fælles for jer er imid-

lertid, at I vil videre med jeres tilværelse efter gymnasi-

et, og at gymnasieuddannelsen er springbrættet som 

kvalificerer jer til at nå nye mål. 

Netop jeres forskellighed synes jeg, at det er vigtigt at 

holde fast i. Det er afgørende, at der er plads til alle, og 

at der er plads til, at alle kan udvikle sig uanset hvilket 

udgangspunkt, I kommer med. Det er også vigtigt, at I 

er åbne over for, at andre kan mene noget andet eller 

er forskellige fra jer selv. Det er nemlig grundlaget for, 

at vi i Danmark har et samfund, som de fleste synes er 

rart at leve i. Gymnasiet er i den henseende et miniDan-

mark, hvor grænser og tolerance skal prøves af.

Det er også en af grundene til, at langt de fleste af jer 

får rigtig meget ud af de 3 år i gymnasiet. Det faglige 

fylder naturligvis meget, men det, I for alvor vil huske, 

er det fællesskab, der springer ud af både enigheden og 

uenigheden.

Det fællesskab vil også være fundamentet for Morsø 

Gymnasium i fremtiden.

3.g’erne fik desværre et lidt forstyrret gymnasieforløb, 

hvor mange af de sociale aktiviteter stort set var lukket 

ned den sidste halvdel af deres gymnasietid. Mange 

traditioner har været sat på pause, og vi skal til at finde 

ud af, hvilke traditioner, vi ønsker i fremtiden. Det bliver 

en spændende opgave. Afslutningen af skoleåret for 3.g 

ligner dog lidt det normale med nogle enkelte ben-

spænd.

Dette er samtidigt mit sidste forord til årsskriftet, da jeg 

efter mere end 40 år på Morsø Gymnasium og mere 

end 18 år som rektor trækker mig tilbage til november. 

Det har været nogle dejlige år med stor inspiration fra 

både elever og lærere, og jeg er sikker på, at Morsø 

Gymnasium går en spændende fremtid i møde.

Til sidst et stort til lykke til de nye studenter 2021.

Kurt Sonne Thomsen, rektor
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Fransk sprogkonkurrence
Med bonjour, croissant, baguette og café kan du kom-

me langt i Frankrig. Det lægger en solid bund for en tur 

til bageren, hvilket må være det mest essentielle i alle 

sprog. 

Da fransklærer Rikke Rask i april 2021 hev fat i tre fran-

skelever fra 2.g Marlene Kunze, Emma Bork og Malene 

Pleidrup blev de dog udfordret på lidt andet end franske 

kagegloser, da Rikke ville tilmelde os til den internati-

onale sprogkonkurrence ’ILC - International Language 

Competition’. 

Konkurrencen foregik over 3 omgange, hvor vi individu-

elt blev sat i sving til den første test. Vi klarede skærene, 

oui oui, og nok point fik vi samlet sammen til, at vi skul-

le videre til semfinalen. I denne runde skulle vi dog for-

ene de franske kræfter, da vi denne gang skulle arbejde 

sammen. Det viste sig også at gå meget godt. Vi kom i 

hvert fald videre til finalen til vores store overraskelse. 

”I virkeligheden” skulle den have været afholdt i Kø-

benhavn, men Corona gjorde desværre, som med så 

mange andre ting, at det blev virtuelt - Heldigvis var 

Rikke god opbakning.  

Inden finalen blev helt skudt i gang, skulle vi dog lige 

reflektere over, hvad vores svagheder egentlig var. Ge-

ografi var vi begge fuldstændig enige om, ikke var (eller 

er) vores stærke side. 

I finalen blev det desværre også et geografispørgsmål, 

som vi faldt på, og derfor gik vi ”kun” derfra med en 2. 

plads. Der var dog smil over hele linjen hos os og Rikke, 

for vigtigst af alt slog vi sidste års vinder og de køben-

havnske gymnasier. Så vi vandt jo lidt alligevel.

Det var vildt fedt at være med, og vi kan klart anbefale 

det! 

Så Parlez Vouz francais? Sprechen Sie deutch eller 

espagnol eller english? - Man kan i hvert fald deltage i 

lidt af hvert - Host host, og så kan man kan vinde lidt 

penge. 

 

*Hvis der er nogen, der har brug for at vide, hvilken flod 

i Frankrig, der er længst, så bare kom og spørg. Vores 

taberspørgsmål sidder fast formentlig for evigt. 

Emma og Marlene, 2dme
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Thy Race
Efter en lang og hård periode med nedlukning havde 

skolen arrangeret en aktivitetsdag, der skulle foregå på 

Langbjerggård. Her skulle vi deltage i Thy Race, som 

består af mange forskellige og sjove aktiviteter. 

Mandag d. 19. april mødtes alle 3g´ere på skolen, hvor 

vi efterfølgende kørte i bus til Langbjerggård. Allerede 

fra morgenstund stod det klart, at vi havde været eks-

tremt heldige med vejret. I bussen var vi alle spændte 

og nysgerrige på hvad dagen mon skulle bringe, for vi 

havde ingen ide om, hvad der reelt skulle ske i løbet af 

dagen. Da vi ankom til Thy Race, blev vi uddelegeret til 

forskellige poster/aktiviteter, som desværre skulle fore-

gå klassevis (takket være corona). 

I 3.se startede vi med at spille Bow-combat, hvor vi 

skulle kæmpe mod hinanden i to hold med bue og pile. 

Nogle havde en vis skepsis omkring spillet, men dette 

ændredes hurtigt, da konkurrencen først gik i gang. 

Efter bow-combat stod den på en valgfri aktivitet, hvor 

valgmulighederne bl.a. var mini-golf og fodboldgolf. 

Man kunne passende nyde solen, mens man gik fra 

bane til bane. Derudover stod dagen på sjove teambuil-

ding-øvelser, hvor vi bl.a. parvis skulle køre hinanden i 

trillebøre med bind for øjnene samt samarbejde om at 

få fragtet et glas vand til mål. Sidstnævnte krævede høj 

koncentration og en tydelig kommunikation fra alle par-

ter. Afslutningsvis skulle vi køre på segway, og man kan 

vist roligt sige, at nogle var lidt modigere end andre, når 

det kom til hastighed og skarpe sving;)

Alt i alt var det en dejlig og sjov dag, hvor mange af os 

blev en smule udfordret i nogle af aktiviteterne. Det var 

bl.a. de færreste af os, som havde prøvet Bow-combat 

før. Mon ikke vi snakker på manges vegne, når vi siger, 

at det var rart at kunne trække stikket fra det faglige og 

bare nyde hinandens selskab fuldt ud. En samvær som 

vi i den grad har manglet i en lang periode. 

Catharina og Laura H, 3.se
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Biologiholdet ved og i Ejerslev Havn
Torsdag den 3. september 2020 drog 3.b mod Ejer-

slev havn. Vejret var gråt, og skyerne hængte tungt på 

himlen, men alle 3.b’s elever holdt hovedet højt, for der 

findes jo ikke dårligt vejr, kun dårlig påklædning. 

Dagen startede med inddeling af hold, da dagen in-

deholdt flere forskellige aktiviteter alle gruppe på skift, 

skulle prøve. En gruppe startede med at tage en vand-

prøve af vandet i havnen, som skulle sendes til Køben-

havns Universitet til analyse. Derefter kunne grupperne 

skiftevis komme med en speedbåd ud til en lille ø nær 

havnen, hvor en masse sæler holdt til. Her skulle vi 

prøve at finde ud af, hvor mange sæler der var på dette 

område, altså hvor stor populationen af sæler var, med 

forskellige metoder. Der var ikke så langt derud, men 

alligevel langt nok til at få fart på og vind (og vand) i 

håret. Vi skulle holde os på afstand for ikke at skræmme 

sælerne, men de var dog meget nysgerrige, og mange 

af dem svømmede hen imod os.

Derudover snorklede vi også inde i havnen, her skulle vi 

kigge efter de mange forskellige alger, der var i vandet 

og karakterisere dem hver især. Det var en smule koldt, 

da der som sagt ikke lige frem var solskin den dag, 

men med latter og godt humør kan man sagtens holde 

varmen.

Til sidst skulle vi også, med henblik på populationsbe-

stemmelse, indfange nogle krabber, mærke dem med 

en lille klat neglelak og lægge dem tilbage i vandet 

igen. Derefter ville man vente noget tid og prøve at 

fange nogle krabber igen. Ud fra hvor mange krabber 

man fangede anden gang med neglelak på, vil det 

kunne sige noget om, hvor mange krabber der er i det 

område.

Vi sluttede dagen af med at grille pølser og brød over 

bål inde i en bålhytte, hvor der til dessert blev serveret 

kage og cookies. Det var en helt vildt god og sjov dag 

med masser af gode og spændende oplevelser og 

øvelser. Denne dag vil vi helt sikkert kigge tilbage på 

med et smil, for dette er det bedste ved at have biolo-

gi, nemlig at komme ud i naturen og prøve teorien af i 

praksis. 

Alberte, 3.b
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Det amerikanske præsidentvalg
I slutningen af oktober havde vi et foredrag med David 

Trads, som er journalist og forfatter. Foredraget med 

David Trads lå lige op af et amerikansk præsidentvalg, 

så derfor var det meget relevant, at få en journalist der 

havde arbejdet meget med amerikansk politik, til at 

fortælle om samfundet, og hvordan det hele hænger 

sammen, men også nogle af hans egne oplevelser med 

politik og valg i USA. 

Så fik vi også lige hans take på Georg Floyd sagen og 

hele Black-lives-matter bevægelsen, og hvilken indvirk-

ning det havde på valget.

                                                   

Han fortalte en speciel anekdote omkring hans søn, 

som var i USA, og boede ved nogle amerikanere, som 

var store tilhængere af Donald Trump. De spurgte så 

David Trads’ søn, om hvem han ville stemme på, hvis 

han måtte stemme. Det var et nemt spørgsmål, men 

svært for ham at sigehøjt, da han mest var på demokra-

ternes vogn. 

Amerikanerne som han boede ved kunne slet ikke have 

demokraterne, og det var en god vinkel som David 

Trads havde til hans foredrag. 

Det er svært i Danmark og i Europa, at forestille sig at 

folk er tilhængere af Trump, men det viser et godt bille-

de af hvilket samfund der er i USA, og den anderledes 

mentalitet de har i USA.       

David Trads var inspirerende at høre på, og han kom 

med gode svar på elevernes spørgsmål. Det var selvføl-

gelig synd, at det skulle foregå online, men det blev sta-

digvæk et godt foredrag, hvor han havde mange gode 

pointer, som man kunne tage med i undervisningen, 

men også god viden om USA og deres valgsystem.

Valdemar, 3.se
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Talentakademiet
Tirsdag den 11. maj var skolens syv talentelever samlet 

i et af skolens klasselokaler for at deltage i afslutningen 

på årets aktiviteter i Nordjyske Gymnasiers Akademi.  

Afslutningen foregik på Teams, hvor eleverne fra de 

deltagende skoler på skift var på virtuelt besøg hos 

hinanden.

Arrangementet bød også på oplæg af studerende fra 

Aalborg Universitet og University College Nordjylland, 

som under overskriften ”Possibilities” fortalte om nogle 

af de muligheder, som de videregående uddannelser 

tilbyder. På trods af omstændighederne lykkedes det at 

få skabt en festlig stemning med fælles pizza-spisning 

og uddeling af gaver fra akademiet.  

Ligesom mange andre skoleaktiviteter har arrange-

menterne i Nordjyske Gymnasiers Akademi også været 

berørt af Corona-situationen. I indeværende skoleår har 

talenteleverne således kun deltaget i et enkelt arrange-

ment, som i år er foregået i samarbejde med elever fra 

Thisted, Mariagerfjord, Vesthimmerland og Støvring. Ta-

lenteleverne fra Morsø Gymnasium, som altid deltager 

forventningsfulde og engagerede, har naturligvis været 

skuffet over de mange aflyste aktiviteter, men heldigvis 

kunne Jette Rygaard fra akademiets styregruppe indled-

ningsvis meddele, at alle nuværende talentelever vil få 

tilbudt optagelse i akademiet i det kommende skoleår. 

Vi ser således frem til et nyt talentår i 2021-22, hvor 

eleverne forhåbentligt vil kunne udfolde sig under mere 

normale forhold.   

Mads Dam, lektor 
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Musik A på turné
På Morsø gymnasium er vi så heldige, at der findes en 

musiklinje. Her har man både mulighed for at udvikle 

sig teoretisk og praktisk i trygge og dejlige rammer med 

inspirerende lærere, søde kammerater og i et godt fæl-

lesskab. Det fællesskab har vi fået lov at være en del af 

de sidste tre år, hvor vi bl.a. har spillet forårskoncert og 

medvirket i musicalen. 

Coronas mange og lange nedlukninger har dog gjort 

det svært at komme ud og spille så meget, som vi 

gerne ville og havde planlagt. Med det sagt, har skolen 

gjort sit bedste for at vi alligevel kunne komme afsted 

på vores turné på bedst mulig vis. Her spillede vi på 

diverse folke-, fri- og efterskoler. 

Vi mødte fælles ind på gymnasiet onsdag morgen, fik 

en hyggesnak og pakkede vores gear så vi var klar til at 

køre mod vores første stop - Sydvestmors Friskole. Vi 

var spændte på at vise, hvilke numre, vi havde øvet os 

på det sidste stykke tid, men folk var søde og humøret 

var godt, så det gik som det skulle. Der var fejl hist og 

her, men det var jo også første stop. Dagmar fik endda 

sagt hej til sine tidligere friskolelærere. Herefter var det 

Galtrup musik -og idrætsefterskole efter en god og 

lang pause. Her fik vi lækker aftensmad og en jamses-

sion med deres musiklærer efter koncerten. Med nu to 

koncerter spillet, var vi som ninjaer til at pakke traileren, 

så vi var klar til at køre mod skolen igen, hvor vi skulle 

overnatte. Dagen blev afsluttet med en enkelt øl, nogle 

kopper varm kakao og hyggeligt samvær inden vi lagde 

os til at sove. 

Nu var det blevet torsdag og vi var klar til at spille på 

Øster Jølby Skole, som blev til et brag af en morgen-

koncert med dansende børn, der næsten lavede et 

mosh pit. Stemningen 

var høj og vi gik derfra 

med en god energi. 

Denne energi fortsætter 

på næste og sidste stop 

at vore turné, nemlig 

Øster Jølby Friskole. Her 

gav vi den hele armen 

til en udendørs koncert, 

da mange fra holdet har 

gået på skolen og derfor 

ville imponere. Det lykke-

des da også at få skrevet 

et par autografer efter 

koncerten. 

Her til sidst vil vi gerne sige tak til vores musiklærer Jes-

per for tre dejlige år, hvor vi bl.a. kunne komme afsted 

på denne fantastiske turné. Den har givet god øvelse 

til at stå foran et publikum, den har været både sjov, 

spændende og udfordrende at øve op til og så har det 

selvfølgelig været vildt hyggeligt at kunne tilbringe tid 

sammen med nogle dejlige mennesker. Vi vil også ger-

ne sige tak til gymnasiet, der tilbyder en god musiklinje, 

som vi synes har været helt fantastisk. 

Dagmar og Freja, 3.dmn 
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SportX
SportX startede i dette skoleår og er et tilbud for alle, 

som vil have mere idræt i forbindelse med deres skole-

gang på Morsø Gymnasium. Idrætslærerne stod på skift 

for spændende og udfordrende idrætsgrene og Jesper 

lagde ud med en introduktion til klatring. 

Tolv elever meldte sig klar til at lære at komme til tops 

ved skolens klatrevæg ved hjælp af greb, karabinhager, 

klatreseler og ikke mindst en makker på jorden til sikring 

og motivation. Der var højt humør på holdet blandet 

med den seriøsitet sportsgrenen kræver til i sidste ende 

at stå med mange gode klatreoplevelser og et sikrings-

bevis til hver af deltagerne. 

Efter et par uger med klatring var det SportX elevernes 

tur til at tage skolens spritnye mountainbikes i brug. 

Sammen med Mathias blev det til et par ture i skolens 

nærområde og til de flotte MTB-spor i Legind skov. Her 

blev teknikken og balancen udfordret på blå, røde og 

sorte spor. Eleverne blev hurtig fortrolige med skive-

bremser, gearskift og forgaflen som affjedrede rødder 

og trappetrin. Men så satte Corona pandemien en 

stopper for alt det, der var i støbeskeen. 

Både med klatring og mountainbike ville vi gerne have 

gennemført ekskursioner til steder hvor de lærte teknik-

ker kunne anvendes til fx at klatre i det fri eller cykle på 

MTB sporene ved Slettestrand som hører til Danmarks 

top, når det kommer til denne sportsgren.

Ud over det, var der planlagt udflugter til sportsbegi-

venheder som håndbold- og fodboldkampe. Et besøg 

på universitetet for at opleve idræt som fag der kan 

læses og forskes i. Måske finde ud af at det var det, ens 

interesse for idræt kunne føre hen til i tiden efter gym-

nasiet. Og også idrætsgrene som surf, floorball, vand-

polo m.m. står på listen over det SportX elever og deres 

lærere ser frem til, når vi får lov til at give den gas igen.

Mathias Brenner, lektor
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Matematikkonkurrencen George Mohr
Tirsdag den 17. november deltog 5 af gymnasiets elever 

i første runde af den landsdækkende matematikkonkur-

rence Georg Mohr. På landsbasis deltager årligt mellem 

15000 og 20000 elever. En udfordrende første runde, 

hvor deltagerne skulle svare på 20 forskellige spørgs-

mål, uden hjælpemidler. Spørgsmålene varierede me-

get i sværhedsgrad, og ingen af spørgsmålene kan ses 

som værende lette. Spørgsmålene lå inden for katego-

rier som: Talteori, algebra og geometri osv. og krævede 

en masse matematisk og logisk tænkning for at løse. 

Deltagerne havde 90 minutter til at svare så man-

ge rigtigt som muligt, herefter blev opgaverne rettet 

igennem. For at gå videre fra første runde skulle delta-

gerne have mindst 10 rigtige. Da opgaverne var rettet, 

var der forskellige resultater, og det stod klart, at Victor 

Thomadsen fra 3.n var gået videre med 17 point ud af 

de 20 mulige. Dette var Victors tredje gang i træk, at 

han gik videre fra første runde og samtidig var det også 

den bedste første runde, han igennem de 3 deltagelser 

af konkurrencen havde haft. De resterende deltage-

re lykkedes desværre ikke med at komme videre. De 

præsterede alle rigtigt flot og gik fra første runde med 

værdifuld erfaring, hvis de næste år vælger at deltage i 

Georg Mohr igen, hvor det naturligvis også er muligt at 

gå videre fra første runde.

Den 12. januar deltog Victor så i den noget anderledes 

anden runde, som grundet Corona blev afholdt virtu-

elt. Under hele anden runde fulgte Jesper derfor med 

over en Teams forbindelse og sørgede for at der ingen 

snyd foregik fra Victors side. På landsbasis havde kun 

875 elever kvalificeret sig til anden runde, så bare det at 

komme videre hertil er en fantastisk flot præstation.

I anden runde er spørgsmålenes sværhedsgrad skruet 

gevaldigt op i forhold til spørgsmålene i første runde. 

Her var 5 spørgsmål, dog med flere spørgsmål indbyg-

get i selve spørgsmålene. I anden runde fik deltagerne 

4 timer til at løse de 5 opgaver, som hver især kunne 

give op til 4 point, det vil sige 20 point var det i alt mu-

ligt at få og ligesom i første runde, så skulle dette gøres 

helt uden hjælpemidler. For at gå videre fra anden 

runde kræves det, at man får flere point end det antal 

som sættes fra arrangørerne, denne grænse sættes lige 

omkring top 50 i hele landet. I år var grænsen for videre 

avancement 14 point. Dette lykkedes desværre ikke for 

Victor, som dog fik en ny personlig bedste i anden run-

de med 8 point ud af de 20 mulige. Alt i alt var Georg 

Mohr konkurrencen i år en succes for alle der deltog, 

og mon ikke antallet af deltagere kan stige til næste år. 

Victor kan i hvert fald kun anbefale at man deltager, hvis 

man elsker matematik og har lyst til at blive udfordret 

yderligere, end man bliver i dagligdagen.

Victor, 3dmn
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Corona i en gymnasietid
Ved de brune træborde i hallen bliver individet indbudt til 
indre refleksion over længden af 15 lange sekunder, og 
hvordan en følelse kan have så mange aspekter af smerte, 
kildren og ubehagelighed. Man kan undre sig over, hvilken 
omstillingsparathed samfundet i virkeligheden besidder, og 
hvordan hele verdenen med et kan ændre sig. Hvordan pin-
de i næse og hals er normalt. 

Dette kan virke dystopisk, men lige så smukt. Sikke en 
omstillingsparathed, sikke en evne til at overleve og leve i 
uvante situationer, hvor alt er uvist. Sikke en tid. Sikke en 
fest. En fest, som der er aflyst, har givet perspektiv på, hvad 
der er vigtigt, og på hvad man savner: Et kram, en high five, 
en relation med en fremmed, hvor afstanden er mindre end 
2 meter. Her ved bordene sidder vi standhaftigt og venter. 
Venter på at verden bliver normal. Men hvilke ting har vi 
lært om os selv og om verdenen imens. 
15 korte sekunder.
         Magnus, 3dmn
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Corona-nedlukning igen
”Er du egentlig bange for coronavirus?” spurgte Freja fra 

3.dmn i en engelsktime tilbage i starten af 2020. Virus-

sen havde endnu ikke gjort sit indtog i Danmark, og jeg 

havde kun hørt den omtalt sporadisk i medierne. Som 

humanist har jeg egentlig ikke de store forudsætninger 

for at udtale mig om virusser, bakterier og den slags, 

men jeg valgte alligevel at gøre som lærere så ofte 

gør, nemlig at dele rundhåndet ud af min store viden. 

Jeg fortalte Freja om hvordan hverken SARS, fuglein-

fluenza eller mund- og klovsyge havde haft særlig stor 

indvirkning på mit liv, til trods for den ellers hyppige og 

dramatiske mediedækning, og at hun derfor bare skulle 

keep calm and carry on.  

Frejas italesættelse af virussen gjorde dog alligevel et 

stort indtryk på mig. Jeg har engang læst, at mennesker 

ikke har følelsesmæssig kapacitet til at forholde sig til 

krig og katastrofer på den anden side af jorden, og må-

ske netop derfor blev det på en eller anden måde vir-

kelighed, da Freja konfronterede mig med fænomenet. 

Virkeligt blev det i hvert fald blot to måneder senere, da 

statsministeren måtte lukke landet ned, og jeg, som så 

mange andre sofaeksperter og ignoranter op gennem 

verdenshistorien, måtte æde mine ord. 

I et hjem bestående af to gymnasielærere og Karla på 2 

år, blev virkeligheden på matriklen pludselig omdannet 

til en utydelig tåge af bleskift, kartoffelmos, afleveringer 

og oplæg som alt sammen krævede tid og opmærk-

somhed. Der var dog ikke kun negative konsekvenser 

ved nedlukningen. Som en af de lærere, der hver dag 

pendler mange kilometer til og fra Mors, var der med 

et trylleslag kommet flere timer i døgnet. Derfor var der 

også lys at spore gennem tågen, da jeg i starten af 2021 

endnu engang måtte klikke på det lilla Microsoft Teams 

ikon og genstarte den virtuelle undervisning. Udsigten 

til et par ugers hjemmearbejde midt på vinteren syntes 

overskueligt, og særligt da Karla, i modsætning til den 

første nedlukning, fik grønt lys til at møde op i dagple-

jen. At der skulle gå hele 10 uger, før jeg igen var tilbage 

på Morsø Gymnasium virker den dag i dag uforståeligt. 

Hele forløbet synes uhåndgribeligt og underligt ab-

strakt, ja nærmest som om det er noget jeg har set i en 

film. Jeg kan se mine lektionsplaner og overvejelser sir-

ligt skrevet ind i Lectio, men jeg kan på en eller anden 

måde ikke rigtigt huske noget af det. 

For faktisk at svare oprigtigt på Frejas spørgsmål, så nej, 

jeg er egentlig ikke bange for coronavirus, men jeg er 

bange for hvor meget vi kan gå glip af mens vi kigger 

på vores skærme. 

Mikkel Rosendahl, lektor
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Teater i pandemiens tid
Shakespeare levede hele sit liv i skyggen af en pandemi. 

Pesten tog livet af hver femte indbygger i hans barn-

domsby, Stratford-upon-Avon, og da han som voksen 

flyttede til London, blev det kun værre. Det kan vi sag-

tens forstå i dag, hvor sæbe, sprit, mundbind og afstand 

er indarbejdede rutiner i kampen mod en pandemi. På 

Shakespeares tid kendte man kun til ét effektivt middel: 

forsamlingsforbud. 

     

Man havde ingen incidenstal at styre efter, men når 

tilpas mange lå med feber, diarre, opkast, blødninger 

fra mund, næse og endetarm så var det tid til endnu en 

nedlukning. Mellem 1606 og 1610 – i den periode, hvor 

Shakespeare skrev og producerede nogle af sine mest 

berømte dramaer som ”Macbeth” og ”Stormen” – var 

teatrene kun åbne i sammenlagt 9 måneder. Alligevel 

skabte man stor dramatik. Og man forstår, hvorfor Sha-

kespeares beskrivelser af død altid er uden omsvøb. 

Hvis man på den baggrund spørger, om vores drama-

tikfag kan klare sig igennem måneders nødundervisning 

uden et eneste teaterbesøg at binde undervisningen op 

på, så er svaret: Selvfølgelig kan vi klare det. Lige som 

på Shakespeares tid har teatrene produceret på livet løs 

og afprøvet nye formater med livestreaming af fore-

stillinger for tomme sale, og man har givet skuespillere 

et kamera med hjem, så de kan sender deres Corona-

monologer ud til alle de andre isolerede individer. På 

samme måde har undervisningen i dramatik fundet nye 

veje.

Skoleåret begynder så nogenlunde almindeligt i august. 

Med rene hænder og mundbind inden for rækkevid-

de kan vi både lave øvelser på gulvet og gennemgå 

teorien. Vi får det nye, store hold af 1.g’ere godt i gang 

med træning af krop, mimik og gakkede gangarter, og 

3. DR kaster sig ud i deres eksamensprojekt med en 

cool iscenesættelse af den engelske dramatiker Martin 

Crimps ”Anslag mod hendes liv”. Og så går vi i teatret, 

og det lykkes endda at gennemføre en workshop med 

to spanske skuespillere, der er på gæsteoptræden på 

Limfjordsteatret. Vi bevæger os på alle tænkelige måder 

og sveder og griner. Midt i en pandemi. 

Men så begynder det at stramme til. Den planlagte eks-

kursion til København lige før efterårsferien må skæres 

ned til en endags bustur. Vi må opgive billetterne til en 

stor klassiker, men får alligevel en fantastisk tur med 
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besøg på Hofteatret og Glyptoteket og ser hele teater-

maskineriet rullet ud i Det Kongelige Teaters opsætning 

af Brechts ”Mutter Courage”. 

I undervisningen kan vi stadig te os som vi vil. 2.DR 

varmer op til deres StudieRetningsProjekt ved at spille 

små scener fra et ten-minute-play om #BlackLivesMat-

ter, 1.DR finder rytmen som det største studieretnings-

hold i nyere tid, vi får genbesøg af Det Kongelige Teater 

med deres nyfortolkning af ”Et dukkehjem”, og nogle af 

eleverne skal på scenen i ”Pigen med bomberne”. Alt er 

godt. Vi får besøg af Hoptrup Efterskole. Vi laver selv en 

forestilling: ”Utopi /Dystopi”.

Så rammer nedlukningen. I tre lange måneder må vi 

undvære alt det, som det giver at arbejde tæt sammen 

og lære af hinanden. Vi aflyser et forløb om instruktion 

og et samarbejde med fysik om lys og meget mere og 

hele fem forestillinger, herunder Shakespeares ”Kong 

Lear” på Århus Teater. Men så begynder de at streame 

forestillinger ude fra de store scener: vi ser teater fra 

Stockholm, Berlin, Moskva og Budapest. Og i stedet for 

den planlagte tur til Aalborg Teater, så sidder vi hjemme 

hver for sig og ser Herman Bangs ”Tine”. Det er ikke det 

samme, men vi får alligevel udvidet teaterhorisonten 

og ser, hvad der rører sig på de europæiske scener. Og 

vi får trænet evnen til at analysere, sammenligne og 

vurdere teater. 

Da skolen åbner igen i maj med fremmøde hver anden 

uge, så er alle enige om, at det skal være slut med det 

virtuelle teater. Vi går efter den ægte vare og forbere-

der den TEATERFESTIVAL, som altid – undtagen sidste 

år - afslutter skoleåret i dramatik. På rekordtid får 3 DR 

gjort deres eksamensprojekt klar til visning, mens 1. og 

2. DR arbejder med monologer i hjemmeugerne og 

sætter dem sammen til en fortælling, når de mødes på 

skolen. Det er det, teatret kan bedst: vi mødes i et rum, 

hvor alt kan ske og byder ind med det, vi har –, og ud 

af det skaber vi en forestilling, der opleves forskelligt af 

publikum, hver gang den vises. Som på Shakespeares 

tid holder vi liv i dramatikken – også når hele verden 

lukker ned.

Peter Balslev, lektor
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Utopia/Dystopia
I starten af skoleåret 20/21 begyndte dramalærer Mette 

og musiklærer Lisa at brygge på en interessant ide om 

en ‘Corona-Cabaret’ som årets musical. Dog fandt 

de to kogekoner hurtigt ud af, at denne ide ikke var 

populær hos andre end lærerteamet. Årets musical 

havde pludselig fået en dyster fremtid. De mødte en så 

utilfreds mur af gymnasieelever, at selv ikke den bedste 

politiker kunne forhandle sig ud af den krise. En god 

start for Morsø Gymnasiums musical 2020. 

Men de var heldigvis friske på en udfordring, og kamp-

gejsten var stadig intakt. ‘Corona Cabaret’ blev hurtigt 

omformuleret til ‘Utopia / Dystopia’. Dette var startskud-

det på en fælles indsats for årets musical - hver for sig. 

For nej. Vi kunne ikke komme udenom Corona, uan-

set hvor hårdt vi end diskuterede. Med afstandskrav og 

mundbind var rammerne sat, og arbejdet gik i gang 

i små klynger af årets skuespillere. Fem grupper blev 

dannet og alle satte hovedet i blød for at skrive en 

dystopisk og utopiske scene, alle med hver deres ver-

densproblem eller verdensideal i fokus. 

Dilemmaerne var store som små, og lagde grundlaget 

for musicalen. Egne ideer blev i grupperne nedfældet 

på papir og afprøvet om og om, og om, og om igen. 

Mange forsøg tog det, før de i alt 10 scener var på 

plads, men med Mettes vejledning kom alle heldigvis 

over målstregen. 

En musical er jo som bekendt ikke rigtig en musical 

uden the music, så Lisa fik stukket et bundt elever i hån-

den, der sammen skulle harmonere i den dystopiske og 

utopiske verden. Et bredt spektrum af musikalitet blev 

dækket af diverse blæseinstrumenter, en enkelt fløjte, 

nogle trommer, et par guitarer, en bas, et klaver og 10 

stemmebånd. Lisa, med hendes musikalske (og pæda-

gogiske) evner, fik koret gjort klar til forestilling. 

Dog er en musical meget kedelig på en tom scene, så 

Olivier tog styringen for scenografi, lyd og lys. Vi kørte 

på kakao fra lærerværelset og en kollektiv overtræthed, 

hvilket vil sige, at de tre lærere skulle holde styr på 30 

trætte teenagere i sukkerchok midt i hvert deres sam-

menbrud.

Premieren nærmede sig nu ca. 10 skridt for hurtigt, 

men med litervis af blod, sved og tårer, så stod forestil-

lingen faktisk på benene, og med adrenalin i kroppen 

kunne vi stolt begynde og stolt afslutte Morsø Gymnasi-

ums Musical 2020. Vi glæder os til næste musical!

Emma og Caroline 2dme
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Julestemning på Morsø Gymnasium

2020 – november måned. Julestemningen bredte sig 

lige så stille på gymnasiet.  Alenlange guirlander i alle 

regnbuens farver, dekorerede de ellers så kedelige 

lofter og bragte smil frem i en mørk tid. Den opmærk-

somme kunne høre en sagte juletøffelyd i det fjerne. 

Denne lyd kom naturligvis fra juletoget, der i dagene 

op til julemåneden gjorde klar til den store forunderlige 

rejse gennem MGY`s kuperede bjerglandskaber.  

Rygter om at Uffe skulle have set en julenisse i lærerfor-

beredelsen spredtes ligeledes i krogende. Nogle mente, 

at dette måtte være en kristelig Homer med nissehue, 

som med stolthed i stemmen kunne berette om ”jule-

manden den aldrig forlegne, der flakkede viden om-

kring, da han først styrtede det hellige Nisseland”. Andre 

påstod hårdnakket at det blot var Thea, der lige skulle 

prøve sin nye julesweater, inden decembers vidunderli-

ge kommen.  

Uanset hvad Uffe end så den dag i lærerforberedelsen 

- må dette syn have haft en ubeskrivelig påvirkning på 

både Uffe og den generelle julestemning på skolen. 

The mirachel of Christmas begyndte. Der blev arrange-

ret julekonkurrencer, sunget glade julesange og båret 

nissehuer i massevis. Den 27. november, ganske få 

dage før juletoget tøffede afsted fra perronen og begav 

sig ud på sit mytologiserede eventyr, blev den legen-

dariske årligt tilbagevendende juleklippedag for alle 

skolens elever afholdt. 

Denne dag havde en meget væsentlig indvirkning på 

julestemningen blandt lærere og studerende og i 2020 

var det ingen undtagelse – måske tvært imod. Enorme 

plastikkop-snemænd blev klistret på dørene, ligesom 

en særdeles flot Rudolf-skikkelse og en brun trækane 

besmykkede gangarealerne i c-fløjen. Det mest opsigts-

vækkende og juleglædesspredende var dog 3.DMN`s 

zoologiske have, hvor to æsler og en lille skødehund 

på omkring halvfjerdsindstyve kilo kom på besøg. Disse 

husdyr fik hundredvis af klap og kram af glade og be-

undrende tilskuere, ligesom de også blev genstand for 

skolepressens mesterfotograf, samt Anne Havskovs in-

tet mindre end geniale videokunst. Disse berømtheder 

var uden tvivl kronen på værket, da 3.dmn vandt prisen 

som den bedst udsmykkede klasse og mest originale 

idé i slutningen af december.  

Præmien for denne præstation var en hel pose choko-

ladebarer, som blev retfærdigt fordelt og indtaget med 

velbehag, inden alle gik på juleferie den 22.december. 

På trods af Uffes nu berømte møde med julestemnin-

gens ophavsperson, blev det desværre ikke til en hvid 

jul. (man skal jo kende sig selv, selv i sine begrænsnin-

ger). Dette gjorde dog ikke så meget, da alle på skolen 

var fyldt med så meget julestemning, at selv de første 

tømmermandsbefængte dage i det mørke januar havde 

en eventyrlig glans over sig.  

Som en anden H.C Andersen, kan man passende slutte 

denne beretning af med bemærkningen: ”Ja, det var et 

rigtigt juleeventyr”. 

Mikkel, 3dmn
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Sproghold i biffen
I uge 41 tog alle skolens franskelever på ekskursion til 

Bio Mors for at se kærlighedsfilmen La Belle Époque fra 

2019. 

Vi skulle alle mødes ved biografen klokken 12:30, hvor 

der var mulighed for at købe popcorn og snacks, inden 

vi i små hold på 8 personer blev lukket ind i biografen. 

Mange af os havde fulgtes ned i biografen, og det var et 

dejligt afbræk fra en ellers proppet skoledag fyldt med 

Coronarestriktioner. 

Mange af de arrangementer vi skulle have været på 

med franskholdet, havde Coronaen sidste skoleår sat 

en stopper for, så netop denne tur blev et lille lys i en 

ellers mørk tid. Desuden lå biografturen lige op ad ef-

terårsferien, så man kunne mærke, at feriestemningen 

bredte sig blandt alle eleverne, såvel som lærerne. 

Stemningen var høj, og venskabelig, varm snak bredte 

sig på tværs af årgange da alle sad til rette i de røde 

stole, og ventede på at filmen gik i gang.  

Vi havde i franskmodulet inden turen set en trailer og 

snakket om filmen. Forventningerne var høje, for filmen 

var, i modsætning til mange af de film vi i dagligdagen 

arbejdede med i fransktimerne, næsten helt ny. Vi hav-

de selv haft stor medbestemmelse i forhold til valget af 

film, og det var også vores initiativ at tage i biografen. 

De dedikerede fransklærere havde allerede en uge efter 

forespørgslen planlagt turen. 

Filmen gik i gang, og al snak forstummede, som vi lang-

somt blev draget ind i filmens univers. De eneste lyde 

der hørtes under filmen, var den lavmælte skratten fra 

slikposer og popcorn. Da filmen var slut, var stemnin-

gen om noget, højere end da vi havde sat os til rette - 

filmen havde ikke skuffet. Turen havde været en kæmpe 

succes, og noget vi i franskmodulerne efter efterårsfe-

rien snakkede meget om, for filmen havde gjort et stort 

indtryk på os alle.

Sascha, 3dmn
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Hvad har været det vigtigste for dig 
i din gymnasietid? Det vigtigste for 
mig har været, at min gymnasietid 
har fungeret som et springbræt til 
fremtiden, så jeg både socialt og 
fagligt er godt udrustet til denne.
Hvilket højdepunkt husker du 
bedst?  På grund af Corona blev 
mange af de naturlige højdepunkter, 
som vores studietur og normale 
galla, jo aflyst, men alligevel vil jeg 
nok altid kigge tilbage på vores klas-
segalla og de mange små ekskursi-
oner, som det alligevel er blevet til.

Hvad kommer du til at savne? Jeg 
kommer helt klart til at savne de fan-
tastiske mennesker, som jeg har lært 
at kende de sidste tre år. Derudover 
vil det gode sammenspil mellem 
gymnasiet og Sports College Mors, 
der har muliggjort, at jeg kunne 
dyrke elitehåndbold ved siden af 
skolegangen, også blive savnet.
Hvor er du om fem år? Jeg regner 
med, at jeg er i fuld gang med me-
dicinstudiet på Aalborg Universitet.  

Rasmus, 3b

Hvad har været det vigtigste for dig 
i din gymnasietid? 
Det vigtigste for mig har været, at 
jeg har fået muligheden for at udvik-
le mig fagligt, personligt og socialt, 
og det at prioritere det sociale har 
spillet en stor rolle

Hvilket højdepunkt husker du 
bedst? 
Årsfesten er helt klart et højdepunkt, 
fordi det var med til at samle vores 
klasse, men også styrke fælleskabet 
på tværs af årgangene

Hvad kommer du til at savne? Jeg 
kommer uden tvivl til at savne min 
klasse, lærerne og alle de inspire-
rende, glade og livsbekræftende 
mennesker, jeg har mødt.
Hvor er du om fem år? Måske er jeg 
på jordomrejse, spiller teaterfore-
stillinger, ved at studere journalistik, 
religionssociologi eller noget helt 
tredje. Rygsækken er i hvert fald fuld 
af værktøjer og muligheder, så det 
hele skal nok løse sig henad vejen. 

Magne, 3dmn

Hvad har været det vigtigste for dig 
i din gymnasietid? 
Det vigtigste for mig på gymnasiet 
har været, at der er plads til alle. 
Samtidig med det, så er gymnasiet 
så gode til at lave sociale arrange-
menter, som inkluderer alle på tværs 
af årgangene
Hvilket højdepunkt husker du 
bedst?
Det er umuligt at vælge! Men klart 
er årsfesterne noget jeg altid vil hu-
ske tilbage på, som værende årets 
højdepunkt hvert år. 

Hvad kommer du til at savne?
Jeg kommer til at savne det sociale 
og min klasse helt bestemt. Men jeg 
kommer også til at savne selve skole 
rutinen, som man har haft de sidste 
3 år. 
Hvor er du om fem år?
Om 5 år læser jeg Teologi eller Re-
ligionsvidenskab på Aarhus universi-
tet. Interessen for religion fandt jeg 
hurtigt glæden ved på gymnasiet, da 
jeg valgte Religion B som valgfag.  

Mathilde, 3se
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Hvad har været det vigtigste for dig 
i din gymnasietid? 
Det vigtigste for mig i min gymna-
sietid har klart været det sociale liv 
sammen med de andre studerende 
samtidig med, at jeg har udviklet 
mig fagligt.

Hvilket højdepunkt husker du 
bedst?  Da vi alle har mistet man-
ge oplevelser grundet corona, har 
højdepunkterne været årsfesterne 
og klassearrangementer. 

Hvad kommer du til at savne?
Jeg kommer klart til at savne fælles-
skabet, vennerne og trygheden i at 
vide, hvad man står op til hver dag. 

Hvor er du om fem år? 
Om fem år ser jeg mig selv i gang 
med at studere til sygeplejerske, 
efter et par sabbatår med mange 
gode oplevelser og studierelevante 
erfaringer

Signe, 3b

Hvad har været det vigtigste for 
dig i din gymnasietid? Selvfølgelig 
har fagligheden været meget vigtig 
for mig, men det vigtigste har nok 
været de nye venskaber jeg har fået 
i løbet af min gymnasietid. 
Hvilket højdepunkt husker du 
bedst? 
Desværre har Corona sat en stopper 
for mange af de gode sociale arran-
gementer skolen tilbyder, men jeg 
tror helt klart at årsfesterne er noget 
af det jeg vil komme til at huske 
tilbage på i fremtiden.

Hvad kommer du til at savne? 
Jeg kommer til at savne det gode 
fællesskab vi har haft i min klasse. På 
Morsø Gymnasium får man også et 
rigtig godt forhold til sine lærere, og 
det kommer jeg helt sikkert også til 
at mangle
Hvor er du om fem år? Jeg håber 
at jeg læser noget spændende på 
universitetet eller lignende. Jeg har 
i hvert fald fået en masse ting med i 
bagagen.  

Thora, 3dmn

Hvad har været det vigtigste for 
dig i din gymnasietid? Det er, at jeg 
kunne parre min store passion og 
fritidsinteresse håndbold med sko-
len. Sports College og skolen har et 
godt samarbejde og det har været 
super hjælpsomt i tider med mange 
træninger og afleveringer.
Hvilket højdepunkt husker du 
bedst? Tja nu har vi jo ikke været så 
meget på skolen og derfor desværre 
ingen rejser eller studieture. Dog vil 
jeg sige, at den ene årsfest jeg var til 
var den fedeste fest jeg har prøvet.

Hvad kommer du til at savne? Jeg 
kommer til at savne alle i min klasse 
og det fællesskab der kommer ved 
at gå på gym. Det har været helt 
specielt og jeg kan stadig ikke rigtigt 
vænne mig til tanken om at jeg ikke 
skal se dem hver dag mere 
Hvor er du om fem år? Jeg håber, at 
jeg kan kalde mig fuldtidsprofessionel 
håndboldspiller, men om det sker kan 
jeg jo ikke vide. Ellers tror jeg, at jeg er 
igang med en uddanelse indenfor jura

Gustav, 3se
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Hvad har været det vigtigste for dig 
i din gymnasietid? Det vigtigste for 
mig var, at jeg fik muligheden for at 
kunne lære en hel masse menne-
sker at kende igennem de 3 år som 
jeg har gået i gymnasiet.

Hvilket højdepunkt husker du 
bedst? Helt klart musicalen i 1g, 
hvor jeg for første gang fik mulig-
heden til, at prøve kræfterne med 
musik og skuespil på samme tid.

Hvad kommer du til at savne? Jeg 
vil helt klart komme til at savne 
fællesskabet, som skolen har bragt 
os sammen til den dag i dag. Jeg 
har lært vildt mange at kende og det 
bliver underligt ikke at kunne se dem 
til dagligt, som man normalt gør.
Hvor er du om fem år? Det er svært 
at forudsige sin fremtid, men lige nu 
jagter jeg efter drømmen om, at bli-
ve skuepiller. Jeg ved ikke hvor jeg 
ender, men det må tiden jo vise

Tommy, 3b

Hvad har været det vigtigste for dig 
i din gymnasietid? 
Det vigtigste for mig har helt klart 
været det sociale og sammenhol-
det, men samtidig også de mange 
muligheder vi har fagligt.

Hvilket højdepunkt husker du 
bedst? Det må helt klart være årsfe-
sterne. Det er en vildt god aften, og 
dejligt så meget klasserne går op i 
pynt og videoer.

Hvad kommer du til at savne?
Jeg kommer til at savne fællesska-
bet og de mange forskellige menne-
sker man har mødt gennem tiden. 

Hvor er du om fem år? 
Jeg er forhåbentlig lige blevet 
færdig med min uddannelse som 
veterinærsygeplejerske, og har fået 
et job på en dyreklinik omkring Mors

Anne Cecilie, 3se

Hvad har været det vigtigste for dig 
i din gymnasietid? 
Jeg har især nydt det sociale fæl-
lesskab, man som gymnasie elev 
oplever på MGY. Derudover har det 
været fedt at mærke sin egen fagli-
ge udvikling fra sin første danskstil til 
sin afsluttende SRP-opgave
Hvilket højdepunkt husker du 
bedst? 
Alle gym-fester (før Corona)!! Års-
festen i 2.G var legendarisk! Vores 
sidste skoledag i 3.G var samtidig 
over alle forventninger. 

Hvad kommer du til at savne?
Jeg kommer helt klart til at savne 
alle de dejlige lærere på MGY! Samt 
det at være omkring sine venner 
hver dag

Hvor er du om fem år? 
Om 5 år laver jeg forhåbentlig noget 
inden for videofilm og redigering.

Anne, 3dmn
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Sidste Sidste 

skoledagskoledag
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Årgang 18/21 - 3.b

Øverst fra venstre: 

Charlotte Amalie Holm, Maria Aye Johansson, Isabella Vangsgaard Andersen, Tommy Pham, Sofie Ladefogd Krist-

holm, Sofie Bækhøj Christensen, Sidse Marie Østergaard Nielsen

Midterst fra venstre: 

Mariann Bundgaard Lyndrup, Amalie Bekhøj Blaabjerg, Freja Nørgaard Veng, Sofia Dalgaard Nielsen, Sanne Birch 

Vestergaard, Louise Toft Thøgersen, Signe Seerup Ris, Alberte Villadsen, Danica Karac, Anna Mark Laursen, Anne 

Sofie Krejberg, Agnete Mark Iversen, Sofia Elisabeth Viftrup Kjeldsen, Tobias Blåbjerg, Victor Kjær Stampe

Nederst fra venstre: 

Mette Ris Højriis, Sofie Kjær Skjærlund, Nikolaj Kærgaard, Jakob Brusgård Nielsen

Fraværende: Rasmus Oliver Stüker Hauvre 
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Årgang 18/21 - 3.dmn

Øverst fra venstre: 

Christian Just, Mette Marie Dissing Serup, Rikke Balle, Helle Gilling Vangsgaard, Sofie Liv Holmgaard Pedersen, 

Anne Havskov Jensen, Sascha Albæk Vittrup

Midterst fra venstre: 

Josephine Lyndrup Agerholm, Freja Støvring Gro-Nielsen, Thora Mohr Laursen, Julie Asta Bramstrup Christen-

sen,  Signe Doll Overgaard, Noah Ehinger Aaen, Magne Gammelgaard, Dagmar Backhausen Damsgaard, Magnus 

Møgeltoft Mehl, Jacob Rolighed Nør.

Nederst fra venstre: 

Dea Chairiram Krog, Johan Sandal Pedersen, Johanne Storgaard Laursen, Emili Larsen,m Maria Ulberg Hangaard, 

Mikkel Nielsen Skov

Fraværende: Victor Kristensen Thomadsen
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Årgang 18/21 - 3.se

Øverst fra venstre: 

Frederik Rettig, Valdemar Asgeir Berg, Caroline Hovmøller Christensen, Martin Fyhring Støvlbæk Nielsen, Magnus 

Gade Damsgaard, Thomas Odgaard, Johan Hedegaard, Anne Olesen Jensen

Midterst fra venstre: 

Maria Dinieva, Laura Houmøller Sørensen, Catharina Korsgaard Skyldal, Olivia Amby Smed, Emilie Bang Nielsen, 

Mette Attermann, Marlene Agerholm, Mathilde Bundgaard Bak, Stine Munk Larsen

Nederst fra venstre: 

Casper Hedegaard Pedersen, Anne Cecilie Dal Nørgaard, Frederikke Frøslev Østergaard Mikkelsen, Louise Zacho 

Jakobsen, Kamilla Spurré Andersen, Laura Frøslev Furbo, Johanne Nordendahl

Fraværende: Gustav Schøler Carstens, Magnus Gaardsøe Kanstrup
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Årets første studenter får hue på
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